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IV. setkání starostů obcí DSO Lanškrounsko 
Krasíkov 21.12.2017  

Zpráva o činnosti Centra společných služeb  
DSO Lanškrounsko 

za období 29.06.2017 až 21.12.2017 

Na III. setkání starostů členských obcí Dobrovolného svazku obcí Lanškrounsko v rámci 

projektu „Posilování administrativní kapacity obcí na bázi meziobecní spolupráce“ (zkráceně 

Projekt Centra společných služeb – CSS), které se konalo dne 28.06.2017 v Žichlínku, byla 

přednesena zpráva o činnosti CSS za období prvního pololetí roku 2017. Dnes předkládám 

zprávu o činnosti CSS za druhé pololetí roku 2017. Připomínám, že nositelem projektu je Svaz 

města a obcí ČR (SMO ČR).  

Personální obsazení 

Jak jsem již informoval ve své zprávě v Žichlínku, došlo koncem 1. pololetí k rozšíření týmu CSS, 

když od 01.06.2017 zahájil činnost třetí člen týmu, kterým je Ing. Josef Franc na pozici 

specialisty na veřejné zakázky (úvazek 0,3). Toto rozšíření týmu souvisí se vstupem do nové 

klíčové aktivity – veřejné zakázky. Na dalších pozicích nedošlo ke změně. Manažerem CSS je 

Ing. Jan Šebrle, který je také na 0,3 úvazku zařazen jako specialista na veřejné zakázky, 

specialistou pro rozvoj regionu je i nadále paní Simona Dudková.  

Vzdělávání zaměstnanců 

Zajisté je vám známo, že v podmínkách projektu CSS je i povinnost vzdělávání, které je 

hodnoceno systémem kreditů. Proto zde jen připomenu, že v metodice vzdělávání bylo 

stanoveno, že zaměstnanci musí získat každý rok určitý počet kreditů ze školení. Pro letošní 

rok musel manažer CSS získat alespoň 100 kreditů, pro specialistu na rozvoj regionu byl limit 

80 kreditů, pro specialistu na veřejné zakázky byl vedle získání 60 kreditů ještě požadavek na 

absolvování čtyřdenního intenzivního kurzu zaměřeného na zadávání veřejných zakázek a další 

související problematiku (odpovědné zadávání VZ), vč. workshopů o praktickém zadávání 

veřejných zakázek. Tento kurz absolvoval rovněž manažer CSS. Na uplynulé pololetí bylo 

vypsáno několik zajímavých prezenčních školení (archivnictví a spisová služba, ochrana 

osobních údajů – GDPR, vybrané aspekty zákona o zadávání VZ), takže povinná kvóta na letošní 

rok byla všemi členy týmu splněna. V následujícím pololetí jsou vypsány rovněž užitečné 

semináře (zejména pokračování tématu ochrany osobních údajů a GDPR). V říjnu proběhlo na 

Medlově celostátní setkání zaměstnanců CSS, na němž byla vedle získání nových informací o 

GDPR a několika zajímavých workshopů, také příležitost k výměně zkušeností. 
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Webové stránky DSO Lanškrounsko 

V rámci činnosti CSS byly již v minulém roce zprovozněny nové webové stránky DSO 

Lanškrounsko, na nichž jsou uveřejněny nejrůznější informace o členských obcích a o akcích, 

které se v regionu odehrávají. Adresa stránek je www.dso-lanskrounsko.cz a jejich součástí je 

i sekce „CSS“ v níž jsou obsaženy mj. i dokumenty z činnosti CSS. Návštěvnost těchto stránek 

je jedním z kritérií hodnocení Projektu, proto je jejich návštěvnost sledována speciálním 

nástrojem. Zatím však je jejich návštěvnost velmi nízká, přestože na většině obecních webů je 

na ně odkaz. Doporučuji proto umístit odkaz na ně i na ostatních webových stránkách obcí, 

kde ještě není a všem doporučuji občas na tyto stránky zavítat. 

Služby pro obce 

Jedním z hlavních cílů Projektu je poskytování služeb obcím, zejména se zaměřením na 

odborné poradenství, které musí tvořit minimálně 50 % sledovaných služeb. O možnostech, 

které mohou obce využívat, byla podána informace na minulých setkáních starostů a postupně 

se většina obcí do jejich využití více či méně zapojila. Jejich množství a zaměření je vykazováno 

formou tzv. aktivit. Podmínkami projektu bylo na počátku stanoveno, že za čtvrtletí činnosti 

musí CSS vykázat 150 aktivit, přičemž minimálně polovina aktivit musí být z oblasti odborného 

poradenství. Ředitelka Projektu, po vyhodnocení úvodní fáze Projektu ve většině CSS, využila 

pravidla Projektu a pro následující období stanovila minimální počet aktivit na 120. Tuto kvótu 

se nám až do konce 3. čtvrtletí 2017 dařilo plnit. Od 1. října se s přistoupením k nové klíčové 

aktivitě – zadávání veřejných zakázek, se požadavek na počet aktivit opět zvýšil na 150. Musím 

konstatovat, že za dosavadní úspěšné plnění počtu aktivit mohu poděkovat těm obcím, které 

služby CSS využívají poměrně často a doufám, že tomu tak bude i nadále. Patří sem obce 

Žichlínek, Luková, Anenská Studánka, trochu méně již Damníkov, Trpík, Strážná a Lubník. 

V tomto čtvrtletí byla několikrát poskytována konzultace i městu Lanškroun a v souvislosti 

s plněním povinností ke střetu zájmů i obci Krasíkov. Ostatní obce služeb CSS nevyužívají 

vůbec. Souhrnně je možno konstatovat, že požadavek na nadpoloviční množství odborného 

poradenství bez problému plníme. Do tohoto počtu je totiž zahrnuto jak poradenství v oblasti 

dotací, tak i v oblasti fungování orgánů obce a právní poradenství. V dotačním poradenství 

jsou obce informovány o vyhlášených výzvách a bezplatně je jim zpracována jedna žádost o 

dotaci za rok. Ve fungování orgánů obcí i v právním poradenství jsou, vedle řešení konkrétních 

případů, zpracovávány metodické informace o tématech, která by obce mohly zajímat, nebo 

u nichž byly zjištěny nedostatky. Mohu s radostí konstatovat, že mnohé zjištěné nedostatky se 

postupně daří napravovat. Podrobněji o jednotlivých tématech můžeme promluvit 

v následujících bodech jednání tohoto setkání starostů.  

Využití nabídek pro obce 

Na minulém setkání v Žichlínku jsem obcím nabídl několik služeb. Jedním z témat, byl zápis 

příspěvkových organizací (PO) do Integrovaného agendového informačního systému Registru 

osob (ROS – IAIS). Obce musí do konce letošního roku evidovat v tomto systému jimi zřizované 

http://www.dso-lanskrounsko.cz/
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PO, což jsou většinou školy. Ty obce, které zajistily podle zákona o územních rozpočtech zápis 

svých PO v obchodním rejstříku po 01.01.2001, již tuto povinnost mají splněnou, protože do 

ROS byly údaje převedeny právě z obchodního rejstříku. Zatím jsem nezjišťoval, které obce 

zřizující školu mají tuto povinnost splněnou. jisté však je, že mě o pomoc v této věci nikdo 

nepožádal.   

Podobná situace nastala u zápisu údajů do registru oznámení vedeného Ministerstvem 

spravedlnosti o veřejných funkcionářích, kteří mají povinnost podat čestné prohlášení podle 

zákona o střetu zájmů. Ke cti zaměstnancům obci patří skutečnost, že se s touto 

problematikou vypořádali a jen někteří se mnou konzultovali způsob přihlášení do registru 

oznámení, které Ministerstvo spravedlnosti zkomplikovalo nutností přihlašovat se přes Czech 

POINT, kde musela být nejprve registrována příslušná agenda a činnostní role, což bylo 

mnohdy kamenem úrazu.   

Připomínám také možnost vypracování veřejnoprávních smluv a obecně závazných vyhlášek 

k problematice stanovení společných školských obvodů. Zatím jsem tuto pomoc poskytl pouze 

obcím Damníkov, Anenská Studánka a Trpík. I nadále jsem připraven zpracovat dohody i OZV 

pro další obce, a to včetně projednání OZV s Ministerstvem vnitra.   

Hodnocení spokojenosti a kvality 

Pravidla Projektu vyžadují průběžné hodnocení kvality a spokojenosti se službami CSS. Za tím 

účelem obdrželi starostové obcí u prezence anonymní dotazník s otázkami a hodnotící stupnicí 

1-5, tj. známky jako ve škole. Pokud jste služby CSS v uplynulém období nevyužívali, hodnocení 

v otázkách č. 1) a 3) neprovádějte, protože nemáte podle čeho hodnotit, a zaškrtněte zde 

příslušné políčko o nevyužívání služeb. Po vyhodnocení dotazníků bude zpracována souhrnná 

zpráva, která je povinnou přílohou zápisu z dnešního setkání starostů.  

Novinky v Projektu 

V minulých zprávách o činnosti jsem informoval o zadávacím řízení veřejné zakázky na právní 

služby Projektu, které vypsal SMO ČR. Toto zadávací řízení však muselo být na základě 

rozhodnutí ÚOHS zrušeno, jelikož ÚOHS vyhověl námitce jednoho z neúspěšných uchazečů a 

bylo proto vypsáno nové zadávací řízení. O jeho výsledku zatím nemám žádnou informaci. 

Další novinkou, ke které bych potřeboval vaši součinnost je vyplnění dotazníkového šetření k 

budoucímu směřování DSO v návaznosti na probíhající projekt CSS. V předstihu jsem Vám 

zaslal příslušné dotazníky s prosbou o jejich vyplnění a odevzdání na dnešním setkání. O této 

záležitosti budeme hovořit v následujícím bodu jednání.  

Tolik zpráva o činnosti za uplynulé období, případné dotazy odpovím v následující rozpravě. 

Předkládá: Jan Šebrle, manažer CSS 

Předneseno v Krasíkově 21.12.2017 


